



Հարգելի՛ գործընկեր, սիրելի՛ ընթերցող,
Ձեր դատին է ներկայացվում «Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» գիտամեթոդական հանդեսի 2023 թվականի երկրորդ թողարկումը: Հանդեսի նպատակն է ներկայացնել ժամանակակից գրադարանային ոլորտի զարգացումները և միջազգային փորձը, արդի հիմնախնդիրները, նորարարությունները, ինչպես նաև ընդունված միջազգային ձևաչափերն ու գործիքակազմը, կառավարման համակարգերի և տեխնոլոգիաների ներդրման փորձառությունը:

Հանդեսում ամփոփված հոդվածները ներկայացված են հետևյալ թեմատիկ ուղղություններով. Գրադարանային կառավարում և ծառայություններ, Ընթերցանության խթանում, Թվային XXI դար. մարտահրավերներ, Թվային բովանդակության կառավարում, Ժառանգության պահպանություն և հանրահռչակում, Մատենագիտություն, Միջուկի տպագիր ժառանգության պահպանություն և հանրահռչակում, Գրախոսություններ:

Այս տարի առաջին անգամ հանդեսում ներառվել է «Գրախոսություններ» խորագրով թեմատիկ ուղղությունը: Հրավիրում ենք հրատարակիչների, բանասերների և գրականագետների՝ Հայաստանում և արտերկրում հրատարակված գրքերի վերաբերյալ իրենց աշխատանքներն ու կարծիքներն այս բաժնում հրատարակելու: Բաժինը գրահրատարակչական միտումները նոր տեսանկյուններից ուսումնասիրելու և հետաքրքիր դիտարկումներով ու վերլուծություններով կիսվելու բացառիկ հնարավորություն է ընձեռում:

Սիրով տեղեկացնում ենք, որ «Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» գիտամեթոդական հանդեսը արդեն գրանցված է EBSCO միջազգային բարձր վարկանիշ ունեցող գիտական հրատարակությունների հարթակում: Գրանցումը EBSCO հարթակում հնարավորություն կտա ապահովել հանդեսի տեսանելիությունը և հասանելիությունը ինչպես հայաստանյան, այնպես էլ միջազգային լսարանի համար:

Լիահույս ենք, որ «Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» գիտամեթոդական հանդեսը հնարավորություն կտա գրադարանային ոլորտի երիտասարդ և փորձառու հետազոտողներին ոչ միայն հրապարակելու իրենց հետազոտությունների արդյունքները, այն կարևոր հարթակ կդառնա միջազգային կապերի հաստատման և նոր գաղափարների ու մտքերի փոխանակման համար:

«Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» էլեկտրոնային հանդեսի գլխավոր խմբագիր
բ.գ.թ., դոցենտ Աննա Զուլյան

NOTE FROM THE EDITOR-IN-CHIEF

Dear colleagues and readers,

We present to you the second edition of the 2023 scientific methodical journal “Bulletin of Armenian Libraries.” The journal’s objective is to showcase development of the modern library sector, international practices, current issues, innovations, and international standards. It also aims to share experiences related to the implementation of management systems and technologies.

The journal features articles categorized into the following thematic directions: Library Management and Services, Reading Promotion, Digital XXI Century. Challenges, Digital Content Management, Heritage Preservation and Promotion, Bibliography, Diaspora Printing Heritage Preservation and Promotion, Reviews.

This year, for the first time, the journal has introduced a new thematic direction titled “Reviews.” We invite publishers, philologists, and literary experts to contribute their works and opinions on books published in Armenia and abroad within this newly introduced “Reviews” section. This section offers a distinctive opportunity to explore publishing trends from new perspectives, allowing contributors to share interesting observations and analyses.

We are delighted to announce that the scientific-methodical journal “Bulletin of Armenian Libraries” has been successfully registered on the EBSCO platform, known for international high-ranking scientific journal publications. Being registered on the EBSCO platform will enhance the visibility and accessibility of the journal, making it available to a wider audience, both within Armenia and internationally.

We genuinely hope that the “Bulletin of Armenian Libraries” scientific-methodical journal will not only provide an opportunity for young and experienced library researchers to publish their research findings but also serve as a significant platform for fostering international relations and facilitating the exchange of new ideas and thoughts.

E-journal “Bulletin of Armenian Libraries” Editor-in-Chief,
Anna Chulyan, Ph.D., Associate Professor

СЛОВО ГЛАВНОГО РЕДАКТОРА

Уважаемые коллеги, дорогие читатели,

Вашему вниманию представлено второй выпуск научно-методического журнала «Вестник библиотек Армении» 2023 года. Цель данного издания – представить прогресс современной библиотечной сферы, международный опыт, актуальные проблемы, инновации, а также принятые международные форматы и инструментарий, опыт внедрения систем и технологий управления.

Статьи, включенные в данный выпуск, представлены в следующих разделах: Библиотечный менеджмент и обслуживание; Продвижение чтения; Цифровой XXI век: вызовы эпохи; Управление цифровым контентом; Сохранение и популяризация наследия; Библиография; Сохранение и популяризация печатного наследия Диаспоры, Рецензии.

В этом году в журнале впервые включено тематическое направление «Рецензии». Приглашаем издателей, филологов и литературоведов публиковать в этом разделе свои работы и мнения о книгах, изданных в Армении и других странах. Раздел предоставляет уникальную возможность изучить новые точки зрения в контексте издательских трендов и поделиться интересными наблюдениями и выводами.

Рады сообщить, что научно-методический журнал «Вестник библиотек Армении» уже зарегистрирован на платформе международных высокорейтинговых научных изданий EBSCO. Регистрация на платформе EBSCO обеспечит видимость и доступность журнала как для армянской, так и для международной аудитории.

Мы искренне надеемся, что научно-методический журнал «Вестник библиотек Армении» предоставит возможность молодым и опытным исследователям библиотечной сферы возможность не просто публиковать результаты своих исследований, но и станет важной платформой для установления международных связей и обмена новыми идеями и мыслями.

Главный редактор электронного журнала
«Вестник библиотек Армении»
к.ф.н., доцент Анна Грайровна Чулян